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Zápis č. 9 

z jednání Komise pro prevenci kriminality a 
drogových závislostí 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 27. 4. 2022 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

Bc. Václav Doubrava Mgr. Zdeněk Černohouz 

Leo Czabe  

Ing. Jan Polách  

Bc. Jiří Hűbner Omluveni: 

Petr Konečný DiS. Miroslav Raindl 

Mgr. František Horák 

Dalibor Vacek 

Mgr. Luděk Tichý 

 

Marie Škavronková  

Bc. Kateřina Dobrozemská Hosté: 

František Konečný 

Roman Kupka 

Mgr. Ivo Slavotínek 

mjr. Mgr. Jičí Špička 

Vítězslav Hofer kpt. Mgr. Alena Lišková 

Mgr. Olga Nepšinská 

Program: 

1. Informace Krajského ředitelství policie Olomouckého kraje k provozu a zřízení 
městských kamerových systémů na území Olomouckého kraje 

2. Poskytování a finanční zajištění sociálních služeb v Olomouckém kraji s důrazem na 
služby sociální prevence 

3. Příprava priorit a témat podpory pro dotační titul Podpora prevence kriminality 2023, 
včetně úprav hodnotících kritérií 

4. Náměty, diskuse, různé
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Zápis: 

1. Informace Krajského ředitelství policie Olomouckého kraje k provozu a zřízení 
městských kamerových systémů na území Olomouckého kraje 

Kpt. Mgr. Alena Lišková z Krajského ředitelství policie Olomouckého kraje přítomné členy 
komise seznámila s požadavky na plnění Obecného nařízení o ochraně osobních údajů 
(GDPR) v souvislosti s provozem kamerových systémů, které pořizují záznam z monitoringu 
veřejného prostranství. Především zdůraznila rozdílnost v požadavcích vůči obcím, které jsou 
povinny řídit se nařízením GDPR a dále vůči Policie ČR, která je povinna řidit se, z určitého 
pohledu, přísněji nastavenou Směrnicí. Jestliže je obraz kamer zveřejňován v reálném čase 
na webových stránkách, nevztahují se na tyto systémy žádná z výše uvedených nařízení. 
V ostatních případech mohou veřejná prostranství monitorovat pouze kamerové systémy, 
jejichž správcem je obecní/městská policie nebo Policie ČR. Z uvedeného vyplývá, že žadatel 
(obec) může získat finanční prostředky na kamerové systémy pouze za předpokladu, že má 
zřízenou svou vlastní obecní/městskou policii, nebo si takovou policii zřídí, nebo uzavře 
veřejnoprávní smlouvu s jinou obcí, která má zřízenou obecní/městskou policii a je ochotna 
být správcem kamerového systému žadatele o dotaci. Pokud nelze využít ani jednu 
z uvedených možností, lze oslovit Krajské ředitelství policie Olomouckého kraje a přistoupit 
k uzavření Dohody s Krajským ředitelstvím policie Olomouckého kraje. V takovém případě si 
ovšem Policie ČR nárokuje splnění především určených požadavků – splnit technické 
parametry a akceptovat rozhodnutí o umístění kamer.  

Podle mjr. Mgr. Jiřího Špičky z Krajského ředitelství policie Olomouckého kraje, který 
v prezentaci navázal, je v tomto ohledu kladen důraz zejména na potřebu zajistit vzájemnou 
techickou kompatibilitu se systémy Policie ČR a zajistit odpovídající ochranu přenosu dat před 
kybernetickými útoky. Pro uvedené účely je na ředitelství Policie ČR zřízena pracovní skupina, 
která se kamerovými systémy na území kraje zabývá. Je složena z pracovníků na legislativu, 
zástupců IT i kriminální policie. Podle Policie ČR není vhodné mít mnoho kamer a dat, které 
leží a nejsou využívány. Spíše se policie přiklání k cestě odpovídajícího sdílení dat, technické 
kompatibility existujících systémů (zejména ve větších městech do úrovně obcí s rozšířenou 
působností) s maximálním využitím provozu různých systémů. Pracovní skupina posuzuje 
požadavky obcí na zřízení nebo rozšíření kamerových systémů, sleduje technické parametry 
systémů a vyžaduje stanovisko ředitele územního odboru policie, kterému dává ve svém 
rozhodování nejvyšší váhu. 

Z rozsáhlé diskuse a četných dotazů vyplynulo, že Policie ČR upřednostňuje modernizaci a 
rozšiřování kamerových systémů větších měst a obcí, před množstvím kamer v malých obcích. 
Je otázkou, zda takové investice jsou efektivní vůči počtu a rozsahu problémů, které jsou v 
malých obcích řešeny. Dále Policie ČR vítá jakékoli analytické funkce, propojení s evidencí 
registračních značek vozidel. Z pohledu komise se jeví za vhodné, aby se na specifických 
požadavcích (sledování RZ, analytické funkce a další) stát více finančně podílel. 

 

2. Poskytování a finanční zajištění sociálních služeb v Olomouckém kraji 
s důrazem na služby sociální prevence 

Mgr. Olga Nepšinská z Odboru sociálních věcí Krajského úřadu Olomouckého kraje 
informovala o zákonných podmínkách, povinnostech, členění i způsobu poskytování 
sociálních služeb na území Olomouckého kraje. Každý poskytovatel sociální služby musí své 
služby registrovat ve veřejném registru poskytovatelů sociálnich služeb. Pakliže má zájem také 
získávat na poskytované sociální služby dotace a příspěvky od státu nebo kraje, musí navíc 
žádat o zařazení do sítě poskytovatelů sociálních služeb na území Olomouckého kraje. 
V takovém případě může poskytovatel žádat o dotace v Podprogramu 1 nebo 2, které 
přerozdělují na provoz a činnost finanční prostředky z Ministerstva práce a sociálních věcí a 
dále z rozpočtu Olomouckého kraje. Do oblasti služeb sociální prevence, které napomáhají 
zabránit sociálnímu vyloučení patří – raná péče, telefonická krizová pomoc, tlumočnické 
služby, azylové domy, domy na půl cesty, kontaktní centra, krizová pomoc, intervenční centra, 
nízkoprahová denní centra, nízkoprahová zařízení pro děti a mládež, noclehárny, služby 
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následné péče, sociálně aktivizační služby pro rodiny s dětmi nebo pro seniory a osoby se 
zdravotním postižením, sociálně terapeutické dílny, terapeutické komunity, terénní programy 
a sociální rehabilitace. Závěrem Mgr. Nepšinská zmínila rozsah a způsob řešení nelegálně 
poskytovaných sociálních služeb na území kraje a služby poskytované uprchlíkům.  

V rámci diskuse vyplynul do budoucna zájem komise úzce konzultovat s odborem sociálních 
věcí zaměření vybraných projektů, jejichž obsah plánovaných aktivit dopadá i do úrovně 
rozsahu poskytovaných sociálních služeb.  

 

3. Příprava priorit a témat podpory pro dotační titul Podpora prevence kriminality 
2023, včetně úprav hodnotících kritérií 

S ohledem na nedostatek času a potřebě podrobně se uvedené problematice věnovat, bylo 
rozhodnuto o přesunu tohoto bodu jednání na další termín jednání komise.  

Doplněna byla pouze informace o způsobu projednání a schválení vyhodnocených projektů 
v roce 2022. Rada Olomouckého kraje i Zastupitelstvo Olomouckého kraje plně akceptovalo 
výsledek hodnocení komise, včetně návrhu komise podpořit i ty projekty, které i přes rozdíl 
mezi výsledkem hodnocení A (administrátorem) a hodnocením B (hodnotící komisí) byly 
komisí považovány jako projekty mimořádně významné. Návrh komise neschválit jeden projekt 
s ohledem na jeho obsahovou nevhodnost, byl zamítnut. Účelem vyhlášeného dotačního titulu 
byla podpora sociální prevence směřující k eliminaci kriminálně rizikových jevů a k pomoci 
ohroženým skupinám obyvatel Olomouckého kraje. Vyhlášený účel byl podporou projektu 
naplněn. Nákup IT vybavení, který lze považovat za prostředek k dosažení definovaného účelu 
nebyl pravidly dotačního titulu vyloučen. Žádost tedy nebyla administrátorem vyřazena 
z formálních důvodů (pro nesplnění účelu) a byla hodnocena s tím, že v části posuzování 
komisí (B) obdržela  bodové ohodnocení, čemuž odpovídá výše dotace. 

 

4. Náměty, diskuse, různé 

Další jednání komise proběhne 2. 6. 2022 od 13:00 hodin v budově Krajského úřadu 
Olomouckého kraje. Obsahem jednání bude aktuální stav drogové scény na území 
Olomouckého kraje s důrazem na vliv uprchlické krize. 

 

V Olomouci dne 27. 4. 2022 

………………………………. 
Bc. Václav Doubrava 

předseda komise 


